
31/05-2023

AFHOLDT HOS RØDOVRESPEJDERNE. REFERERET AF MATHIAS B. N. SØRENSEN. UNDER DELTAGELSE AF METTE, SABINE, HENRIK, HENNING, DANIEL, JØRGEN, ANDREAS, KLINGE OG MATHIAS MED AFBUD FRA MIKE, JOHANNE OG ANNA

Opfølgning på action listen (Nederst):

Det der er markeret med grøn tekst er løste opgaver mens det der står med sort tekst er opgaver der ikke er løst endnu

Konstituering:

DETTE PUNKT ER TILFØJET EFTER DAGSORDENEN BLEV UDSENDT.

DaMik/DaMin	Henning	Sabina
DaJun	Anna	Andreas Klinge
DaSp	Mette	
DaSen	Daniel	Andreas
DC	Henrik	Mathias
Kassere	Jørgen	
Andre	Johanne	Mike (afgående DaSen)

Dette er den konstituerede divisionsledelse frem til Divisionsrådsmødet 2024

Grenene rundt (herunder afholdte og kommende arrangementer):

Mikro/Mini:

Der er blevet afholdt Bamseløbene med et talstærkt fremmøde i Sengeløse Grusgrav. Sengeløse lokalnyt har spurgt om lov til at udgive en lille artikel om arrangementet og har fået grønt lys til dette, men der er endnu ikke udkommet noget.

Der bliver fortsat afholdt grenledermøde og der har på det sidste grenledermøde været fokus på det sociale sammenhold iblandt lederne, hvilket også betød at mødet var med fællesspisning i denne omgang.

Mikro-/minitræf 2023 skal afholdes i Filialen i Ganløse og hytten er booket.

I 2024 planlægges det at der skal være en endagstur d. 6. april som er noget i stil med Eksperimentarieturen fra 2023 eller en tur til zoologisk have. Der er stadig dialog om, hvor den endelige lokation bliver, men datoen og grundrammen er fastsat.

I 2024 afholde de traditionsrige bamseløbe i forbindelse med Divisionstræffet. Dette finder sted lørdag d. 15. juni i Hedeland.

Junior:

Intet nyt siden sidste møde

Trop:

Der har været afholdt fælles-trops-møde (FTM) d. 13/04, hvor lederne fik slået hovederne sammen samtidig med, at spejderne havde et godt møde.

Der er lagt op til nye FTM d. 31. august og d. 9. november. Der er også opfordring til deltagelse på Baldersløbet.

Senior:

Seniorerne har afholdt 2 fælles-senior-møder (FSM) siden sidste DL-møde og har også afholdt Klanleder-assistent møde (KLA).

Der er allerede planlagt datoer og lokation for de kommende FSM'er.

Ledergrenen:

Intet nyt siden sidste møde.

Grupperne Rundt (relevante tilføjelser):

Foreningslederakademiet i Taastrup, hvor nogle ledere fra Taastrup-grupperne deltager. Dette giver f.eks mulighed for networking men også værktøjer til f.eks rekruttering og fastholdelse.

Der er lidt generelt småsnak om, hvor meget der forespørges fra kommunernes side (eks. "Kan i ikke lav et arrangement for disse skoleklasse?", "Vil i ikke lave en bod ved Rødovredagen?"). Det er generelt en udfordring når det skal sammenholdes med spejderideen da vi som frivillige investerer vores kræfter i de spejdere vi allerede har. Samtidig clasher "kom og vis jer frem" med "vi har ventelister en masse".

Evaluering af DRM:

Der var generelt godt styr på rammerne. Dvs. hvem der ville stille op til hvilke poster, hvilken rækkefølge emner skulle gennemgå, dagsordenen generelt og hvad der eller står i vedtægterne som skal overholdes.

Dog skal der næste år være mere skarphed på præsentationen af de forskellige punkter, herunder fremlæggelse af beretning samt vores drømme for fremtiden. Næste år forsøger vi os med en model, hvor hver gren skriver og præsenterer deres egen del af beretningen. Dvs. at hver gren skriver omkring ½ side om, hvad der er sket det forgangene år i grenen. Dette er de grenansvarliges opgave. Divisionscheferne står for at skrive omtrent 1 side om, hvordan det generelt står til i divisionen og hvordan det står til med udviklingsplanen. Divisionscheferne står også for at sammenskrive beretningen så den er klar til en gennemlæsning af hele divisionsledelsen forinden senere udsendelse til divisionsrådet.

Vi vil gerne gøre divisionsledelsen mere synlig. Dette er en fin drøm, hvordan får vi den ud i virkeligheden?

- Alle overvejere det til næste møde
- Man kunne sende en forkortet udgave af beretningen ud til alle ledere i divisionen
 - o Denne kunne være mere a la en infographic
- Man kunne også sende divisionens årsprogram ud til hele divisionen
- Man kunne lave et lille nyhedsbrev der kom ud i ny og næ
- Man kunne fordele, hvem der præsenterer hvad til divisionsrådsmødet så divisionsrådet for set divisionsledelsen
- Vi ønsker stadig at komme ud på grupperådsmøderne og lige sige hej

Gruppeledermøde:

Den 12/06-2023 afholdes der gruppeledermøde hos Jacala-stammen i Lindevangshusene, hvor Mathias og Henrik er værter. Der kommer omkring cirka 9 gruppeleder (eller repræsentanter for disse) til dette møde.

På dette møde vil følgende emner blive behandlet

- Divisionsrådsmødet 2023
 - Hvad var godt og hvad var mindre godt?
- Divisionens nye udviklingsplan
 - Hvad vil divisionen og hvordan når vi dertil?
- Gruppeledernetværket fremover
 - Hvad er der af ønsker til rammer, hyppighed o.l.
- Ønsker til divisionsledelsen
 - Hvordan kan divisionsledelsen bedst støtte grupperne og hvordan kan grupperne eventuelt bidrage til divisionen?
- Divisionstræf 2024
 - Hvor langt er vi med planlægning og hvad tænker grupperne?
- Temadag for ledere
 - Præsentation af plan og program for temadagen med mulighed for inputs fra grupperne
 - Afholdes d. 14/01 fra 15.00 til 20.00 med fællesspisning
 - Dette er et udspil til en dato, da vi håber på, at korpset vil stille med nogle kræfter til at skabe mere indhold på selve dagen
 - Lokation er endnu ikke fundet
 - Dette kommer med den officielle indbydelse der sendes ud til alle ledere i divisionen
 - Et oplæg
 - Henning og Henrik fra DL har været på et kursus hos korpset, hvor der har været snak om rekruttering og fastholdelse af ledere og dette var så stor en succes, at vi forsøger, at få kursusholderne ud og gøre det samme for lederne i Vestskov Division.
 - Alternative temaer til oplæg kunne være Kønsidentitet. Networking som spejder. Hvordan man får spejdere på udlandsturer. Eller andre gode forslag
 - En aktivitet
 - Vi tænker, at der skal noget aktivitet ind i den her temadag. Dette kunne være et Woop-løb eller andet, hvor man ikke bare skal sidde ned i 5 stive timer.
- Mulighed for sparring på tværs af grupperne om alt fra lederrekruttering eller rekruttering af nye spejdere, til hvordan man får mest muligt ud af sin lokale kommune eller diverse fonde.

Divisionstræf 2024:

- Udkast til program og grovenoter
 - Minierne Holder bamseløbene om lørdagen
 - Vil junior-OL også ligge lørdag?
 - Troppen vil have en turnering for troppen om lørdagen
 - Seniorerne vil gerne sætte deres præg på Henriks natløb
- Der er mulighed for at seniorerne i Vestskov Division gerne vil være primus motor på projektet. Dette syntes divisionsledelsen er en god ide, men divisionsledelsen vil gerne have en finger på pulsen igennem forløbet. Fra seniorernes side ønskes til dette
 - Der skal ligge en plan for hvad der skal ske på hvilke tidspunkter og der skal være en budgetramme, hvor der er sat af til materialer, mad o.l.
- Der skal være en projektgruppe i DL, hvor der er repræsentanter fra grenene

- Rent lavpraktisk:
 - o Der soves grenvis på selve træffet, men grupperne står selv for at medbringe telte. Dvs. at man ikke kan planlægge efter at junior og trop deler telt i sin egen gruppe.
 - o Træffet afholdes i Hedeland og der er overnatning på spejdergrunden i Hedeland
 - Henrik tager kontakt til Hedeland for at høre om tilladelse til at bruge selve Hedeland til afholdelse af aktiviteter.
 - Spejdergrunden i Hedeland har vi fået grønt lys til at bruge
- Slagplanen herfra
 - o Daniel og Andreas vender ideen med seniorerne ude i grupperne
 - o Der afholdes et Rammesætningsmøde (se næste punkt), hvor divisionsledelsen sætter rammerne for træffet så seniorerne har noget at arbejde indenfor

Møder for det kommende år:

Divisionstræf (rammesætningsmøde):

- 19/06 klokken 19.00
- Lokation: Spejdergrunden i Hedeland (mere specifik adresse følger)
- Der skal pitches ideer til teaser og ideer til logo
- Der skal sættes rammer for selve træffet

4 DL-møder

- DL-møde søndag 10/09-2023 klokken 1700 til 2100 Hawerthi
- DL-møde tirsdag 21/11-2023 klokken 1900 hos Ulf-Jarl
- DL-møde Torsdag 04/01-2024 til mad 1800 hos Henrik
- DL-møde mandag 11/03-2024 klokken 1900, 1. Glostrup

Dette er 2 møder i foråret, 2 i efteråret, et DRM og lidt planlægning dertil kommer et konstituerende møde på de anden side af DRM

DRM:

17/04 2024 (DL mødes til spisning klokken 1700/1730 andre kommer efter 19.00 (onsdag))

Eventuelt:

Økonomisk facilitering af udenlandstur

1. Glostrup og 1. Rødovres seniorer vil gerne til Schweiz men kassererne har svært ved at koordinere ift. udlæg for transport. Vil DL lægge ud og indhente penge til transporten og styre den del. Dette indvilliger DL til og Jørgen facilitere dette i praksis.

Hvordan håndterer vi beskrivelse af grenansvarlig-posten?

- Hver eneste gren laver selv en beskrivelse på en side af, hvad opgaven indebærer. Tag gerne fat i folk der tidligere har siddet i rollen for at få inputs. Mathias laver et Facebook-opslag på divisionsledelsens Facebookside, hvor de grenansvarlige kan dele deres beskrivelser

Divisionens materiel

- Vi har en liste på Vestskov.dk med hvad divisionen har af materiel der kan lånes
- Vi vil gerne have lavet en ønskeliste til ting vi gerne vil have i divisionen samt en plan for, hvor disse opbevares da Vestskov Division ikke har egne lokaler. Herunder, hvem man skal kontakte for at låne de forskellige ting
- Der er et udtrykt ønske om at købe 10 lette balfade der hurtigt køler ned til brug på diverse divisionsarrangementer

- Der er fundet blåfude til 299 DKK stykket i Jem og Fix og dette er bevilliget, da vi i divisionsledelsen føler, at dette ville bidrage til afholdelsen af arrangementer for divisionens spejdere

Divisionstørklæder

- Der skal skaffes divisionstørklæder til de nye i divisionsledelsen. Daniel skaffer tørklæder i Spejdersport og medbringer disse på førstkommende møde, Jørgen medbringer Divisionsmærker til at sætte på tørklædet på førstkommende møde. Dem der mangler tørklæder medbringer sygrej til at montere mærket på tørklædet.

Seniorfester i divisionen

- Det forlyder sig, at der har været en deltager til en fest i divisionen, som ikke har været gammel nok til at deltage i dette. Det tager divisionsledelsen selvfølgelig meget seriøst og dette er blevet vendt på mødet.
 - Seniorgrenen har afholdt et længere møde, hvor lige præcis dette emne har været oppe og vende og der er nedskrevet meget faste rammer for, hvem der må komme med til fester og hvordan deltagere under 18 håndteres.

Til fremtidige møder

Kan vi som DL gøre det lækkert at blive ny leder (økonomisk f.eks.). Er der nogle gode erfaringer med f.eks. fonde el.l. Kan divisionen gøre noget rent økonomisk eller er det grupperne. Thomas Gammelgaard fra Spejdersport kan måske bevillige 30% til ledere, hvis han er i godt humør eller hvad man nu lige skal skrive.

Action listen:

Opgave	Hvad skal der gøres og hvad er status?	Ansvarlig
Info om FTM på FB	Skriv ud på Facebook at der er et kommende fælles trops møde	Henrik
Inviter til GL-møde	Der skal inviteres til fælles møde for gruppelederne i juni måned	Mathias
Invitation til DRM	Der skal skrives en indbydelse til Divisionsrådsmøde	Mathias
Powerpoint til DRM	Der skal laves en powerpoint præsentation til divisionsrådsmøde	Jørgen
Mad til DL før DRM	Der skal indhentes tilmelding til spisning så vi køber den rigtige mængde og Jørgen køber ind. Alle melder til/fra til Jørgen	Jørgen
Ryd ud i DL's medlemsliste	Der er "mange" inaktive i divisionsledelsen, og det skal der ryttes ud i.	Mathias
Kaffe og kage købes (DRM)		Jørgen
Projektor inklusiv kabler (DRM)		Jørgen
Revideret Budget	På baggrund af referatet justeres budgettet for 2023	Jørgen
Divisionssturnering teaser	Der skal laves en teaser som skal kommenteres af divisionsledelsen (Der kommer inputs til dette på Rammesætningsmødet 19/06)	Henrik
Udarbejdelse af divisionsårshjul	Der skal laves et så retvisende årshjul som muligt for divisionens arbejde	Mathias

	Vi er i gang – udkast medbringes til næste møde	
Hvad kræver det at være DC?	Lav en præsentation af DC-rollen og hvad det indebærer	Henrik og Mathias
Hvad kræver det at være Grenansvarlig?	De grenansvarlige kigger på det og snakker med tidligere ansvarlige og Jørgen har slides fra DRM Onepager fra hver gren	De grenansvarlige
Korrektur af udviklingsplanen	Mette kigger på at lave rettelser fra seneste DL-møde. Herefter sendes dette ud og resten af DL kommer med feedback.	Alle
Skriv Beretning	Der skal skrives en beretning for året 2022	Mathias
Vestskov. dk	Divisionsledelsen skal rettes på	Henning
En ekstra DaSp	Spørg om Ditte fra Skovgruppen vil med til DL-møderne som DaSp-hjælper når nu hun er engageret i troppen.	Mette skriver til Ditte
Send planer	Send programmer og referater til Henning så det kan ligges på Vestskov.dk	GL
GL-møde program og præsentation	Lav et program for mødet 12/06	Mathias og Henrik
Roverklan	Daniel vil gerne facilitere, at der dannes en roverklan i divisionen, så der ikke falder en fra her og to fra der osv.	Et løbende Daniel-projekt
DL-tørklæder	Der skal følges op på at skaffe nye tørklæder	Daniel
Infographic	Der skal laves et udkast til, hvordan en eventuel "infographic" om divisions arbejde det forgangene år kunne se ud	Mathias